
 

 

 
Број: 01/3-50-1-3-35/09 
Сарајево, 23.09.2009. године 
 
 
 
                                                      З А П И С Н И К  
       са 35. сједнице Комисије за спољну трговину и царине Представничког дома 
                Парламентарне скупштине  БиХ, одржане 23. септембра 2009. године 
 
Сједница је почела у 14.10 часова. 
Сједници је предсједавао предсједавајући Комисије Славко Јовичић. 
Сједници су присуствовали чланови Комисије: Шемсудин Мехмедовић, Мехмед 
Суљкановић, Салко Соколовић, Јерко Иванковић Лијановић, Екрам Ајановић и Жељко 
Кузмановић. 
Оправдано  je одсуствовао Јозо Крижановић. 
Сједници су присуствовали: Душан Нешковић и Хајрудин Подбичанин, помоћници 
министра у  МСТЕОБиХ, Миленко Пандуревић, шеф Одсјека за царинску политику и 
тарифе у МСТЕОБиХ, Мелиса Љуша, шеф Одсјека у МСТЕОБиХ, Зоран Бркић, виши 
стручни сарадник у Сектору за односе с јавношћу ПСБиХ, Соња Абдуловски, стручни 
сарадник у Комисији за спољну трговину и царине, Радомир Марјановић, стручни 
савјетник у Комисији за спољну трговину и царине, и Емира Чешљар, секретар 
Комисије за спољну трговину и царине. 
 
За сједницу Комисије  предложен је и једногласно усвојен сљедећи   
 
                                                      Д Н Е В Н И  Р Е Д 
 
1. Усвајање Записника са 34. сједнице Комисије; 
2. Разматрање Предлога закона о слободним зонама у Босни и Херцеговини,  
     предлагач: Савјет министара БиХ на основу члана 110. Пословника   
    Представничког дома са амандманима, ради достављања Извјештаја  
     Представничком дому; 
3. Разматрање Извјештаја из области пољопривреде за Босну и Херцеговину за  
    2008. годину, који је сачинио МСТЕОБиХ на основу члана 23. Закона о пољопривред 
исхрани и руралном развоју Босне и Херцеговине. 
  
Ад. - 1. Усвајање Записника са 34. сједнице Комисије  
 
Записник са 34. сједнице Комисије усвојен је једногласно, без примједаба. 
 
Ад. - 2. Разматрање Предлога закона о слободним зонама у Босни и Херцеговини,  
            предлагач: Савјет министара БиХ, на основу члана 110. Пословника  
            Представничког дома са амандманима, ради достављања Извјештаја 
            Представничкм дому 
 
 



Предсједавајући Славко Јовичић у уводним напоменама је истакао да је Савјет 
министара БиХ,  23. 07. 2009. године, упутио Парламентарној скупштини БиХ Предлог 
закона о слободним зонама у Босни и Херцеговини за разматрање по основном 
законодавном поступку. 
Представнички дом је на 59. сједници, одржаној  02.09.2009. године, усвојио Предлог 
закона о слободним зонама у Босни и Херцеговини у првом читању са три закључка 
који гласе: 

1. Потребно је у даљој процедури обезбиједити Мишљење Управног одбора 
Управе за индиректно опорезивање Босне и Херцеговене; 

2. Будући да је у образложењу наведено: ... „одредаба са европским стандардима 
(регулативом), потребно је обезбиједити мишљење Дирекције за европске 
интеграције; 

3.  У даљу процедуру укључити  и Комисију за финансије и буџет. 
Констатовао је да су на текст предложеног закона благовремено доставили амандмане: 
Хусеин Нанић - два амандмана, Клуб посланика ХДЗ-а – један амандман, Бакир 
Изетбеговић – два амандмана, Славко Јовичић – пет амандмана, Јозо Крижановић – 
један амандман, и Шемсудин Мехмедовић  на основу члана 109. став (2) Пословника 
Представничког дома - један амандман.  
 
У расправи су учествовали: Хајрудин Подбичанин, Миленко Пандуревић, Емира 
Чешљар, Славко Јовичић и Шемсудин Мехмедовић. 
 
Миленко Пандуревић и Хајрудин Подбичанин, у име предлагача Закона,  изнијели су 
мишљење да Комисија  прије разматрања амандмана треба да се изјасни о  закључцима 
Представничког дома.  
 
У току расправе сви чланови Комисије истакли су да треба наставити радити и 
разматрати предложене амандмане.  
Комисија се затим изјаснила о амандманима на Предлог закона. 
 
Амандман I Славка Јовичића на члан 2. који гласи: 
 
У члану 2. у ставу (1) иза ријечи: „ограђен и означен“ додају се ријечи: „простор 
одобрен као слободна зона од органа надлежног за то“. Остатак текста остаје исти. 
 
Амандман II Славко Јовичић на члан 7. који гласи: 
 
У члану 7. став (2) тачка а) допуњава се ријечима: „који садржи назив оснивача, назив 
зоне, подручје зоне и дјелатности које ће се обављати у зони“.  
 
Након расправе и става предлагача Закона, Славко Јовичић је одустао од амандмана 
I и II. 
 
Амандман I Joзе Крижановића на члан 7. који гласи: 
 
У ставу (2) тачка ц) мијења се и гласи:  
„ц) доказ о постојању просторних, инфраструктурних и комуналних услова за рад, као 
и доказ о свим имовинско-правним односима на некретнинама које су уписане у 
земљишне књиге, на основу закона о земљишним кљигама ентитета“. Са два гласа „за“ 
и пет гласова „против“, амандман није усвојен. 

 



 
Амандман I Хусеина Нанић на члан 9. који гласи: 
У члану 9. став (1)  ријечи: „кантона, односно“ бришу се, а остатак текста остаје исти.  
Са три гласа „против“ и четири гласа „уздржан“, амандман није усвојен. 
 
Амандман I Клуб посланика ХДЗ-а на члан 9. који гласи: 
У члану 9. у ставу (1) иза ријечи „ентитета“ додаје се ријеч „кантона“, а у наставку 
текста ријечи: „ локална тијела кантона, односно“ бришу се.  
Са шест гласова „против“ и једним гласом „уздржан“, амандман није усвојен. 
 
Амандман III Славка Јовичића на члан 9. који гласи: 
У члану 9. у ставу (1) додају се ријечи: „један представник из ентитетског 
министарства надлежног за трговину“. Остатак текста остаје исти.  
Са три гласа „за“ и четири гласа „против“, амандман није усвојен. 
 
Амандман I Бакира Изетбеговић на члан 12. који гласи: 
 
Члан 12. допуњава се реченицом: 
 „Изузетно, Комисија може одобрити рок од 24 мјесеца за почетак рада слободне зоне, 
ако је прије отварања зоне неопходно изградити захтјевне објекте и инфраструктуру.“  
 На предлог предлагача Закона и уз сагласност предлагача амандмана, овај амандман је 
модификован  и гласи: 
 У члану 12. ријечи: „у року од 12 мјесеци“ замјењују се ријечима: „у року од 24 
мјесеца“. Cа седам гласова „за“ aмандман  је усвојен  .  
 
Амандман IV Славка Јовичића на члан 13. који гласи: 
Члан 13. допуњава се  новим ставом (5) који гласи: 
„Правилник из става (2) овог члана обавезно се доставља владама ентитета и Брчко 
Дистрикта БиХ на чијем подручју се слободна зона налази, као и извјештај из члана 
14.“  
Са три гласа „против“ и четири гласа „уздржан“, амандман није усвојен. 
 
Амандман II Бакира Изетбеговића на члан 15. који гласи: 
 
У члану 15.  у ставу (1) тачка а) мијења се и гласи: 
 „ а) ако не почне радити у роковима прописаним у члану 12. овог закона“.  
На предлог предлагача Закона и уз сагласност предлагача амандмана, овај амандман је 
модификован  и гласи: 
 У члану 15. у ставу (1) у тачки а) ријечи: „у року од 12 мјесеци“ замјењују се ријечима: 
„у року од 24 мјесеца“. Са седам гласова „за“ амандман је усвојен. 
 
Амандман V Славка Јовичића на члан 19. који гласи: 
У члану 19. додаје се нови став (2) који гласи: 
„ Ентитети ће усагласити своје прописе са овим законом у року од три мјесеца од 
његовог ступања на снагу.“  
Са седам  гласова „за“ амандман је усвојен.  
 
 
Амандман I Шемсудина Мехмедовића - на основу члана 109. став (2) Пословника,  
предложио је да се у  члану 19. у новом  ставу (2) усвојеног Амандмана V Славка 

 



 

Јовичића иза ријечи „ентитети“ додају  и ријечи: “и Брчко Дистрикт БиХ“ и да остатак 
текста остаје исти.  
 „Са пет гласова „за“ и два гласа „уздржан“ амандман је усвојен. 
 
Амандман II Хусеина Нанића на члан 20. који гласи: 
 
У члану 20. ријечи: „шест мјесеци“ замјењују се ријечима: „три мјесеца“. Са седам 
гласова „за“ амандман је усвојен. 
 
Закључено је да је у тексту Закона потребно извршити номотехничку обраду текста и 
испоштовати Јединствена правила за израду правних прописа у институцијама БиХ. 
 
Након гласања о амандманима, Комисија је једногласно прихватила Предлог закона са 
усвојеним амандманима, и предлаже Представничком дому његово усвајање. 
 
Ад. - 3. Разматрање  Извјештаја из области пољопривреде за Босну и  
              Херцеговину за 2008. годину, који је МСТЕОБиХ сачинио на основу члана 
            23. Закона о пољопривреди, исхрани и руралном развоју Босне и  
              Херцеговине, ради достављања Мишљења Представничком дому о стању 
            у сектору пољопривреде за 2008. годину  
 
Предсједавајући Славко Јовичић је у уводним напоменама истакао значај 
пољопривреде за Босу и Херцеговину те потребу детаљне анализе Извјештаја који је 
сачинио МСТЕОБиХ. Похвалио је садржај и свеобухватност Извјештаја, те труд 
уложен за његову израду. 
 
У расправи су учествовали: Душан Нешковић, Жељко Кузмановић, Јерко Iванковић 
Лијановић и Екрем Ајановић. 
Истакнуто је да је Извјештај аналитичан, садржи егзактне податке те може убудуће 
послужити као примјер за то како треба радити извјештаје. 
 
Након расправе, Комисија је констатовала да Извјештај садржи прегледне и концизне 
податке о: карактеристикама пољопривредне производње, прехрамбене индустрије, 
области индустрије млијека, рибарства и шумарства, структури робне размјене БиХ и 
пољопривредно-прехрамбеним производима, одређеним политикама те кредитирању и 
структури подстицаја у сектору пољопривреде. 
 
 Комисија је закључила да предложи Представничком дому усвајање Извјештаја из 
области пољопривреде за Босну и Херцеговину за 2008. годину. 
 
Сједница је завршена у 15.30 часова. 
 
 
Секретар Комисије                                                            Предсједавајући Комисије 
 Емира Чешљар                                                                        Славко Јовичић             


